
Koalicija OOSI Grada Bijeljina KOLOSI, održala sastanak 22. jula 2020. godine u prostorijama 

Udruženja žena sa invaliditetom „IMPULS” Bijeljina. 

Zaključci  sa sastanka koalicije: 

- Razmatrana situacije na nivou Koalicije po pitanju prava OSI, te shodno tome definisane zagovaračke 

aktivnosti prema situaciji i potrebi. Nastavljaju se pripreme za organizovanje sastanka Odbora za 

obrazovanje i sa predstavnicima skupština udruženja i drugih organa udruženja iz sastava Koalicije o 

članu 24. UN Konvencije, a da će tempo i način organizovanja tih sastanaka zavisiti od epidemiološke 

situacije i preporučenih mjera. Takođe je napomenuto da su Ranko Rankić i Tanja Milinković bili 

voditelji uspješno realizovane dvodnevne radionice sa mladim OSI, tokom koje su ispoštovane sve mjere 

zdravstvne  prevencije, tako da niko od učesnika nije obolio, a za 29. jul je najavljena radionica o 

prepoznavanju vlastitog identiteta mladih OSI, koju će voditi Radmila Simić, roditelj djeteta sa 

poteškoćama, Ivana Stevanović, psihologica, uz Slavenu Rajić, predsjednicu Aktiva mladih i da je bitno 

da ispred udruženja učestvuju mladi sa različitim oblicima invaliditeta, a za avgust je najavljena radionicu 

sa roditeljima mladih OSI, takođe u Hotelu „Drina“, ako epidemiološka situacija bude povoljna. Što se 

tiče usaglašavanja oko potencijalnih rizika, na nivou lokalne zajednice i ostalih nivoa organizuju se 

Skupštine, kao i neke sportske manifestacije, tako da će se pratiti aktuelna situacija u skladu sa 

preporukama i eventualne sugestije međusobnih aktivnosti članovi Koalicije mogu da dostavljaju i 

mejlom 

- TK Milorad Jović je informisao prisutne da je u toku kampanja ProbudiSe koja je u toku. 

- Postignut dogovor oko pripreme Radionice za mlade osobe sa invaliditetom o prepoznavanju vlastitog 

identiteta (koja treba da se bavi pitanjem prihvatanja invaliditeta i njegovog prepoznavanja na principu 

vršnjačke podrške) za 29. jul 2020. godine.  Aktiv mladih će selektovati ko može prisustvovati radionici, 

kako bi bila obuhvaćena udruženja u čijem sastavu su mladi OSI sa različitim oblicima invaliditeta. 

- Predsjednica aktiva mladih Slavena Rajić, prisutne je informisala o sastanku Aktiva mladih osoba sa 

invaliditetom održanim 13. jula u prostorijama Koalicije KOLOSI kada su mladi pričali o onome što je 

važno za njih i problemima koje imaju, ističući najviše prihvatanje vlastitog invaliditeta i njihovih 

roditelja u prihvatanju invaliditeta mladih OSI, jer neke mlade osobe počnu da dolaze na sastanke Aktiva, 

pa odustaju, vjerovatno zbog uticaja roditelja na njih. Tokom sastanka Aktiva mladi su donijeli zaključke 

da Slavena Rajić i Dejan Baković pripreme listu organizacija civilnog društva koje su zainteresovane za 

saradnju sa mladim OSI. Lista treba da sadrži osnovne informacije o tim organizacijama. Ispred Aktiva 

mladih su određene Slavena Rajić, Jelena Lukić i Dejan Baković za pripremu baze podataka o uspješnim 

mladim osobama sa invaliditetom, a za prvo predstavljanje je predložen Predrag Cvijanović, roditelj 

četvoro djece, zaposlen i aktivan u radu Koalicije i Aktiva mladih. Takođe je zaključeno da je neophodno 

jačati kapacitete mladih osoba sa invaliditetom kroz aktivnosti sa MyRight-om, predlagati mlade OSI u 

sastav Aktiva i upućivati ih na sportske i ostale aktivnosti udruženja iz sastava Koalicije.  

 - Trenutna situacija vezana za Kovid-19, prijedlozi, sugestije, razmišljanja i dogovor kako dalje 

realizovati planirane aktivnosti: TK Milorad Jović je napomenuo da će se pratiti situacija kako bude u 

vezi sa kovidom i odluke koje bude objavljivao krizni štab, poštovaće se preventivne mjere distance, 

dezinfekcije i zaštitnih maski tokom radionica u hotelu i preporučenog broja učesnika za pojedine 

aktivnosti, s obzirom na prostorne mogućnosti.  

https://probudise.ba/#about-campaign


- TK Milorad Jović je izvjestio prisutne o saradnji sa UDAS-om u okvviru koje je podijeljeno 60 paketa 

zaštitnih sredstava članovima udruženja Koalicije, u okviru projekta „Ravnopravno različiti“, a takođe je 

izražena podrška inicijativi za sve gradove BiH o prijedlogu imenovanja savjetnika (grado)načelnika za 

prava osoba sa invaliditetom u lokalnim zajednicama koji bi prisustvovao sastancima skupština, zaposlen 

po ugovoru o radu ili na volonterskoj osnovi, tako da se zagovara ka tome.  

- Prisutni su jednoglasno donijeli odluku da se Gradskoj upravi Grada Bijeljina (na adresu odgovornih 

osoba) od strane Koalicije uputi dopis kako bi prostorije Udruženja žena sa invaliditetom „IMPULS“ bile 

u potpunosti prostorno prilagođene za korištenje za sve kategorije osoba sa invaliditetom. Neophodno je 

izvršiti vertikalno i horizontalno obilježavanje parking mjesta za osobe sa invaliditetom  kao i obaranje 

ivičnjaka za prilaz parking ispred prostorija koje koristi kako Udruženje “Impuls” tako i Mjesna zajednica 

Galac. Dodatno tome da se upotpuni prilagođavanje i funkcionalnost toaleta za osobe sa invaliditetom u 

okviru prostora MZ Galac i Udruženja “Impuls” postavljanjem rukohvata kao i da se upotpuni 

funkcionalnost i propisani standardi za nesmetano korištenje prilazne rampe ispred prostorija tako što bi 

se korigovao nagib same rampe i postavili dvovisinski rukohvati. 

- Takođe je jednoglasno usvojena odluka da se uputi dopis gradonačelniku, menadžeru, predsjedniku 

Skupštine grada i načelniku Odjeljenja za društvene djelatnosti Grada Bijeljina da kako bi se potakla 

afirmacija zapošljavanja osoba sa invaliditetom benefita propisanih Zakonom o zapošljavanju i 

profesionalnoj rehabilitaciji invalida RS a sve u cilju samog zapošljavanja osoba sa invaliditetom u 

javnim ustanovama i institucijama, jer se raspolaže sa podacima o raspoloživim profilima obrazovanja 

nezaposlenih mladih osoba sa invaliditetom (ali i žena sa invaliditetom). Paralelno sa istim neophodno je 

raditi na realizaciji ranije uspostavljenih prijedloga za praćenje i izvještavanje u našoj lokalnoj zajednici o 

zapošljavanju mladih osoba sa invaliditetom pa i žena sa invliditetom kao posebno osjetljivom 

kategorijom stanovništva.  

 - Prisutni su donijeli odluku da podrže obraćanje Udruženja „Nada“ direktoru Centra za socijalni rad 

Bijeljina o ustupanju prostorije za rad Udruženja, dopisom ispred Koalicije, kao i da se obraćanjem 

predstavnicima lokalne zajednice sugeriše nalaženje prostora za rad Humanitarnog udruženja žena 

„ARTA“ koje radi u skučenim, zajedničkim prostorijama Koalicije, sa velikim brojem korisnika. 

- Istaknuto je da se postiglo mnogo sa dodjelom jedne stipendije studentu sa invaliditetom po konkursu 

Gradske uprave Bijeljina, ali da treba zagovarati da se ove godine uzmu u obzir i porodice roditelja sa 

invaliditetom koji imaju djecu, uspješne studente, te da se predvidi jedna ili više stipendija  za njihove 

potrebe, te da se to istakne preko Odbora za obrazovanje, uz ostale zaključke sa radionica. 

- Ranko Rankić je izvjestio da Udruženje „Nada“, shodno epidemiološkoj situaciji, organizuje radionice, 

naizmjenično, sa po 6-7 učesnika i vodi se računa o preventivi, a da će se tokom predstojeće radionice 29. 

jula takođe voditu računa o socijalnoj distanci učesnika i zaštitnim mjerama, da će se praviti pauze i 

prilagoditi trajanje radionice zaštiti zdravlja učesnika.  

Koalicija organizacija osoba sa invaliditetom Grada Bijeljine KOLOSI sastanak je održala u sklopu 

MyRight programa zajedničkih aktivnosti. 

 

https://www.facebook.com/kolosi.bn
http://myright.ba/myright-u-bih

